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P r o t o k ó ł   Nr XLII//2014 

 

z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 10 września  2014 r.  w sali posiedzeń Urzędu  

Gminy w Zarszynie ul. Bieszczadzka 74. 

 

Początek sesji godz. 12:00     zakończenie – godz. 14:35 

 

Radni obecni: 

 

1. Konieczny Janusz  

2. Dębski Janusz  

3. Niemiec Wojciech 

4. Burczyk Stanisław 

5. Bałut Krzysztof 

6. Gierad Alfreda 

7. Malik Adam 

8. Małek Janusz 

9. Mindur Andrzej 

10. Orybkiewicz Jan 

11. Stączek Jerzy  

12. Szajna Anna 

13. Trygar Krystyna 

14. Twarda Renata 

 

Radni nieobecni: 

     

1. Tutak Piotr 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli : 

 

- Naczelnik Wydziału Operacyjno -  Rozpoznawczego  

  Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Sanoku  - st. kpt.Grzegorz Oleniacz 

- Prezes Zarządu Oddziału Gminnego Związku  

   OSP w Zarszynie       - Pan Wojciech Niemiec 

- I Zastępca Komendanta Powiatowego 

  Policji w Sanoku        - nadkom.Jerzy Górecki 

- Przedstawiciel Posterunku Policji w Besku    - asp sztab Marian Stapiński 

- Wójt Gminy Zarszyn       - Pan Andrzej Betlej 

- Sekretarz Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Piotrowski 

- Skarbnik Gminy        - Pani Ryszarda Mikołajek 

- Radca prawny        - Pani Agata Kustra Frączek 

- Radna Rady Powiatu       - Pani Grażyna Borek  

- Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy i referatów w Urzędzie Gminy 

- Sołtysi 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji  Rady Gminy Zarszyn. 
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4. Interpelacje radnych. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym z realizacji uchwał 

Rady Gminy. 

6. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Zarszyn. 

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie Gminy Zarszyn. 

8. Informacja o stanie przygotowania placówek oświatowych funkcjonujących na terenie 

Gminy Zarszyn do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2014/2015. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XLI/360/2014 Rady Gminy 

Zarszyn z dnia 31 lipca 2014 r. w sprawie zmian  w uchwale budżetowej na 2014 r.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/328/2014 Rady Gminy Zarszyn  

z dnia 18 lutego 2014 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Sanockiemu na realizację  zadania publicznego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian  w uchwale budżetowej na 2014 r.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania. 

14. Podjęcie  uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji Projektu  

i złożenie wniosku o jego dofinansowanie ze środków Mechanizmu Finansowego 

Europejskiego Obszaru Gospodarczego oraz w sprawie zabezpieczenia środków, 

niezbędnych na realizacje Projektu w przypadku jego umieszczenia na liście 

rankingowej i otrzymania decyzji o przyznaniu dofinansowania. 

17. Podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przyjęcie nieruchomości 

na rzecz Gminy Zarszyn. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Zarszyn. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej własność Gminy Zarszyn 

położonej w miejscowości Pielnia.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości gruntowych  niezabudowanych  stanowiących  własność Gminy Zarszyn 

położonych w miejscowości Zarszyn. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Długie.  

22. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/200/2012 Rady Gminy Zarszyn  

z dnia 30 października 2012 r. w sprawie podziału Gminy Zarszyn na okręgi wyborcze, 

ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu. 

23. Wolne wnioski i zapytania. 

24. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

25. Zakończenie sesji. 

 

 

Ad. 1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny, na wstępie powitał 

radnych i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 

14  radnych. Obrady były zatem prawomocne do podejmowania  uchwał. 

 

Ad. 2. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny na wniosek Wójta  poddał pod 

głosowanie zdjęcie  z porządku obrad pkt. 22 dotyczącego – „Podjęcia uchwały w sprawie 

zmiany uchwały Nr XXIV/200/2012 Rady Gminy Zarszyn  

z dnia 30 października 2012 r. w sprawie podziału Gminy Zarszyn na okręgi wyborcze, 

ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu”. 
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Sekretarz Gminy Pan Andrzej Piotrowski uzasadnił ten wniosek mówiąc, że Rada Gminy  

w październiku 2012 r. podjęła uchwałę w sprawie podziału Gminy Zarszyn na okręgi 

wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu, 

która w czerwcu 2014 r. została  znowelizowana. Jednakże w tym okresie oddane zostały  do 

użytku nowe budynki, które nie są ujęte w tych  uchwałach. Po konsultacji z Biurem 

Wyborczym w Krośnie ustalono, że mieszkańcy nowo oddanych budynków zostaną 

powiadomieni przez Wójta odrębnym pismem,  w którym okręgu wyborczym będą głosować.  

 

 Powyższy  wniosek poddany pod głosowanie został przyjęty 14 głosami „za”. Punkt został 

zdjęty z porządku obrad.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny wskazał na następujące 

poprawki w porządku obrad sesji:  

- w  pkt. 16. tytuł projektu uchwały winien brzmieć „w sprawie wyrażenia zgody na 

przystąpienie do realizacji Projektu i złożenie wniosku o jego dofinansowanie ze środków 

Mechanizmu Finansowego Europejskiego Obszaru Gospodarczego oraz w sprawie 

zabezpieczenia środków, niezbędnych na realizacje Projektu”,  

-  w pkt. 17  wyraz „ przyjęcie” zastąpić wyrazem  „nabycie”.  

Innych propozycji zmian  w porządku obrad nie zgłoszono.  

 

Po wprowadzeniu w/w zmian porządek obrad przedstawiał się następująco: 

 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji  Rady Gminy 

Zarszyn. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym z realizacji 

uchwał Rady Gminy. 

6. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Zarszyn. 

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie Gminy Zarszyn. 

8. Informacja o stanie przygotowania placówek oświatowych funkcjonujących na 

terenie Gminy Zarszyn do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2014/2015. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XLI/360/2014 Rady 

Gminy Zarszyn z dnia 31 lipca 2014 r. w sprawie zmian  w uchwale budżetowej na 

2014 r.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/328/2014 Rady Gminy 

Zarszyn z dnia 18 lutego 2014 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Sanockiemu na realizację  zadania publicznego. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian  w uchwale budżetowej na 2014 r.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zarszyn. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania. 

14. Podjęcie  uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji 

Projektu i złożenie wniosku o jego dofinansowanie ze środków Mechanizmu 

Finansowego Europejskiego Obszaru Gospodarczego oraz w sprawie 

zabezpieczenia środków, niezbędnych na realizacje Projektu . 
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17. Podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie  

nieruchomości na rzecz Gminy Zarszyn. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 

nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Zarszyn. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej własność 

Gminy Zarszyn położonej w miejscowości Pielnia.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 

bezprzetargowej nieruchomości gruntowych  niezabudowanych  stanowiących  

własność Gminy Zarszyn położonych w miejscowości Zarszyn. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Długie.  

22. Wolne wnioski i zapytania. 

23. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

24. Zakończenie sesji. 

  

Ad. 3. Nie wniesiono poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji.  

 

Ad. 4. W punkcie interpelacje radnych – interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad. 5. Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami ,  

a także z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności 

poszczególnych referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu. 

 

O godzinie 12:20 na  salę  obrad przybył I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji  

w Sanoku nadkom.Jerzy Górecki. 

 

Nad złożonymi sprawozdaniami w dyskusji głos zabrali : 

- Radna Alfreda Gierad , która  w imieniu własnym i mieszkańców złożyła słowa 

podziękowania Radnym , Wójtowi i pracownikom Urzędu Gminy w Zarszynie  za podjęte 

działania w kierunku pięknie  przebudowanej  gminnej   drogi  tzw. ”Mlecznej” w Odrzechowej. 

Radna podziękowała za to, iż na  drodze tej zostały wykonane  zjazdy, rowy, barierki 

zabezpieczające. Zaznaczyła także, iż o odbudowę tej drogi zabiegano już od dobrych kilku lat, 

a obecnie droga w pełni  spełniać będzie oczekiwania mieszkańców. 

 

Ad. 6. W punkcie szóstym porządku obrad przystąpiono do wysłuchania informacji o stanie 

bezpieczeństwa publicznego na terenie Gminy Zarszyn.  

Powyższą informację za okres pierwszego półrocza  2014 r.  złożył  asp. sztab. Marian Stapiński   

- Posterunek Policji w Besku.  

Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

- Następnie głos zabrał Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Sanoku  

nadkom .Jerzy Górecki, który rozpoczął tym samym debatę nt. bezpieczeństwa publicznego 

stwierdził, że w trakcie tej debaty chciałby zapoznać się z problemami występującymi  w tym 

zakresie. 

Następnie dodał, że na podstawie prowadzonych  analiz bezpieczeństwa Gmina Zarszyn jest 

Gminą spokojną bezpieczną i to bezpieczeństwo stale poprawia się. Dużą zasługą  obecnego 

stanu jest wybudowany  chodnik przy  drodze krajowej Nr 28, bieżące remont dróg mające 

istotny wpływ na bezpieczeństwo w ruchu drogowym,.  

W dalszej kolejności Zastępca Komendanta mówił o wprowadzonym  obowiązku  noszenia 

przez  pieszych elementów odblaskowych  na terenie  niezabudowanym, o organizowanych  
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w szkołach spotkaniach i pogadankach   na temat bezpieczeństwa publicznego. 

 

W dyskusji głos zabrali : 

- Radny Stanisław Burczyk wnioskował o zwiększeniu patroli na odcinku drogi krajowej przy 

przejściu dla pieszych zlokalizowanym w rejonie   Szkoły Podstawowej w Nowosielcach, gdzie 

rzadko zauważa  się, aby kierowcy przed tym przejściem ograniczali prędkość i przepuszczali 

czekające  na poboczu dzieci  idące do lub ze szkoły. 

 

- Radny Krzysztof Bałut  zapytał, czy obecnie Policja posiada jakieś dodatkowe  inne zadania,  

czy też wytyczne do walki z narkomanią. 

 

- Pan  Jerzy Górecki - Zastępca Komendanta Powiatowego Policji odpowiedział, że cały czas 

doskonalony jest sposób wykrywania narkotyków wśród nieletnich, bardzo pomocny tym 

zakresie jest wyszkolony pies. Ważnym działaniem dotyczącym przeciwdziałania narkomanii 

są prowadzone okresowe pogadanki w szkołach z dziećmi i młodzieżą. Następnie dodał, że 

dotychczas na terenie gminy nie było podejmowanych  działań związanych z  narkotykami, aż  

do ostatnich kilku dni w których problem ten  pojawił się.   

 

- Pan Franciszek Gajewski Sołtys Zarszyna  powiedział o zagrożeniach powstałych   

w związku z przebudową drogi krajowej Nr 28. Jezdnia tej drogi uległa zawężeniu  

i rowerzystom  trudno jest się po niej poruszać.  Następnie Sołtys zapytał, czy rowerzyści 

mogą jeździć bez konsekwencji  po chodniku.  

 

- Pan  Komendant Jerzy Górecki odpowiedział, że rowerzyści powinni jeździć jezdnią , bo 

chodnik jest częścią drogi przeznaczona dla pieszych. Nie będzie w tym nic złego, jeżeli 

rowerzysta  jedzie bezpiecznie i ustępuje miejsca pieszym. Jednak w przypadku kolizji 

rowerzysty z pieszym, rowerzysta jadący chodnikiem powinien być świadomy konsekwencji.   

 

- Radna Anna Szajna poprosiła,  aby zwrócić uwagę na to, że na parkingu k. kościoła 

 w Nowosielcach postawiony jest znak drogowy tylko dla samochodów osobowych. Pomimo 

tego parkują tam również  samochody ciężarowe z klocami drewna, niszcząc w ten sposób 

położony  tam  asfalt.  Poprosiła,  aby Policja  podejmowała  interwencje w tej sprawie.  

 

- Pan Jerzy Górecki odpowiedział, że Policja zwalcza ruch pojazdów z przekroczonym tonażem 

na wszystkich drogach i na bieżąco w tym zakresie prowadzone są kontrole. Wyjaśnił także, iż 

na podstawie decyzji administracyjnej Starostwa Powiatowego w Sanoku niektórzy kierowcy 

posiadają  zezwolenia na parkowanie  i w takich sytuacjach Policja nie interweniuje. Poprosił 

o zgłaszanie sygnałów dotyczących tego zjawiska. 

 

- Radny Janusz Dębski poprosił, aby patrole policyjne zwróciły większą uwagą na to,  

kto w  godzinach późno-nocnych, szczególnie nocą z soboty na niedzielę  stoi, na przystankach 

autobusowych, czy to nie młodzież, która później  zaśmieca i dewastuje te przystanki.  

 

- Zastępca Komendanta Jerzy Górecki odpowiedział, iż po tym sygnale patrole policji  będą 

również zwracać uwagę i obserwować wiaty przystankowe.  

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej na wstępie podziękował Komendantowi Policji za wszelką 

okazaną pomoc przy budowie jak i oddaniu do użytku miasteczka ruchu drogowego  

w Jaćmierzu. Przypomniał także, iż  na tym miasteczku odbyły się eliminacje powiatowe  

i wojewódzkie Ogólnopolskiego Turnieju Bezpieczeństwa w Ruchu Drogowym. W trakcie 
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organizacji i przeprowadzania eliminacji nieodzowna była pomoc Policji, turnieje 

przeprowadzono   z dobrym efektem. Wójt wyraził nadzieję, że zdobyte w toku 

przeprowadzania turniejów doświadczenie dla organizatorów i nauka dla dzieci  przyczynią się 

w przyszłości do poprawy  bezpieczeństwa w ruchu drogowym. Przy tej okazji Wójt 

zaapelował, aby to miasteczko ruchu drogowego „tętniło życiem”  i było w pełni 

wykorzystywane nie tylko przez uczniów z  terenu naszej gminy,  ale i z  innych gmin czy  

powiatów. Na zakończenie wypowiedzi Wójt podziękował, za codzienną dobrą  współpracę  

z Komendą Powiatową Policji w Sanoku z i Posterunkiem Policji w Besku , która zawsze  

w miarę możliwości dobrze się układa.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny stwierdził, że Rada Gminy powyższe 

sprawozdanie przyjęła.  

 

Ad. 7.  Kolejny punkt porządku obrad dotyczył  informacji na temat  bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego na terenie Gminy Zarszyn. 

 

Jako pierwszy głos zabrał Naczelnik Wydziału Operacyjno - Rozpoznawczego Komendy 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Sanoku- st. kpt. Grzegorz Oleniacz, który 

powiedział między innymi, że  na terenie Gminy Zarszyn jest dość poważny potencjał 

ratowniczy, gdzie trzy jednostki funkcjonują  w Krajowym Systemie Ratowniczo - Gaśniczym 

zaś pozostałe też są bardzo ważnymi  i mobilnymi jednostkami. Zaznaczył,  

że w jednostkach tych działają odpowiednio przeszkoleni i przygotowani strażacy OSP. 

Zaznaczył, że Gmina dobrze wywiązuje się z obowiązkowych ubezpieczeń i badań lekarskich  

strażaków. Następnie poruszył kwestie podziału środków na zakup sprzętu dla jednostek, 

między innymi  dla OSP Nowosielce na zakup hydraulicznych narzędzi ratowniczych. 

Następnie poinformował o prowadzonych szkoleniach w zakresie udzielania pierwszej pomocy 

przedlekarskiej. Przeprowadzanych przez KPPSP w Sanoku kontrolach w budynkach 

użyteczności publicznej. Pan Naczelnik przekazał także, iż według prowadzonej statystyki za 

ubiegły i bieżący rok zmniejszeniu uległy  podejmowane interwencje pożarnicze na terenie 

Gminy Zarszyn.   Poinformował także , że od 2013 r. w jednostkach Krajowego Systemu 

Ratowniczo Gaśniczego wprowadzone zostały do użytku zasady  organizacji ratownictwa  

w każdej dziedzinie ratowniczej począwszy od technicznej, medycznej, wodnej czy 

poszukiwawczo-ratowniczej. Do realizacji ratownictwa wodnego wytypowana została 

jednostka OSP w Jaćmierzu, która na dzień dzisiejszy  dysponuje łódką, odpowiednim  

zapleczem, przeszkolonymi  strażakami. W realizacji ratownictwa medycznego uczestniczą 

wszystkie trzy jednostki będące w systemie Krajowego Systemu Ratowniczo Gaśniczego.  

Na zakończenie Naczelnik Wydziału Operacyjno - Rozpoznawczego Komendy Powiatowej 

Państwowej Straży Pożarnej w Sanoku- st. kpt. Grzegorz Oleniacz podziękował Radnym  

i Wójtowi za dobrą  współpracę, której również życzył na dalsze lata.  

 

- Prezes Zarządu Oddziału Gminnego Związku  OSP w Zarszynie Pan Wojciech Niemiec 

poinformował  o stanie wyposażenia jednostek OSP na terenie Gminy Zarszyn w samochody  

i sprzęt pożarniczy. Przekazał  informację o liczbie zrzeszonych strażaków ochotników , 

których jest  ponad 700. Podziękował Wójtowi za przyznane  środki z budżetu gminy, które 

wspólnie  ze środkami otrzymanymi z Zarządu Głównego OSP pozwoliły na dodatkowe 

wyposażenie jednostek w sprzęt pożarniczy. Poinformował także, że w budżecie gminy 

przeznaczone są środki na przeprowadzenie badań lekarskich  dla 40 strażaków oraz na 

podstawowe przeszkolenie dla 20 strażaków. Pan Prezes  zaznaczył także, iż wielu 

przeszkolonych strażaków wyjechało w poszukiwaniu pracy i te braki trzeba na bieżąco 

uzupełniać. Następnie poinformował o planowanych do zorganizowania w dniu  

25 października br. ćwiczeniach  wspólnie z obroną cywilną. Nadzór nad tymi ćwiczeniami 
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sprawować będzie Komenda Powiatowej  Państwowej Straży Pożarnej w Sanoku.  

Na zakończenie wypowiedzi Pan Prezes podziękował Panu Grzegorzowi Oleniaczowi 

Naczelnikowi Wydziału Operacyjno - Rozpoznawczego Komendy Powiatowej Państwowej 

Straży Pożarnej w Sanoku za bardzo dobrą współpracę w zakresie  szeroko rozumianego 

bezpieczeństwa p.poż. Podziękował także Komendantowi Powiatowemu Policji w Sanoku za 

wszelką pomoc w zabezpieczaniu organizowanych masowych imprez kulturalnych, czy 

sportowych na terenie gminy.  

 

Ad. 8. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył  informacji na temat  stanu  przygotowania 

placówek oświatowych funkcjonujących na terenie Gminy Zarszyn do rozpoczęcia nowego 

roku szkolnego 2014/2015. 

 

Powyższa informacja  przygotowana  została przez Dyrektora ZEAS w Zarszynie Pana 

Sebastiana Bętkowskiego i była przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji Polityki 

Społecznej odbytym w dniu 8 września br. Stanowi załącznik do protokołu.  

 

Nad w/w informacją głosu w dyskusji nie zabierano. 

Rada Gminy powyższe sprawozdanie przyjęła. 

 

Ad. 9. W dziewiątym punkcie porządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie 

zmiany uchwały własnej Nr XLI/360/2014 Rady Gminy Zarszyn z dnia 31 lipca 2014 r.  

w sprawie zmian  w uchwale budżetowej na 2014 r.  

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż Uchwała Nr XLI/360/2014 Rady 

Gminy Zarszyn z dnia 31 lipca 2014 r. w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2014 rok  

była przedmiotem prac Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie. Badając 

powyższą uchwałę w trybie nadzoru Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Rzeszowie Uchwałą Nr XVIII/3948/2014 z dnia 11 sierpnia 2014 r. wskazało następujące 

nieprawidłowości: 

 nieprawidłowość stanowiącą istotne naruszenie prawa polegającą na przeznaczeniu 

kwoty 8.663,00 zł, planowanej z zaciągniętych kredytów i pożyczek na rozchody  - 

udzielenie pożyczki, czym naruszono postanowienia art. 89 ust. 1 ustawy z dnia 

27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2012 r., poz. 885 z późn. zm.), 

 sposób usunięcia wskazanej powyżej nieprawidłowości poprzez określenie wysokości 

planowanych przychodów budżetu oraz limitów zaciąganych zobowiązań z tytułu 

kredytów i pożyczek na pokrycie planowanego deficytu w wysokościach, 

odpowiadających wysokości deficytu budżetu gminy,  

Uchybienia te powstały w związku z podjęciem Uchwały Nr XLI/362/2014 z dnia  

31 lipca 2014 r. Rady Gminy Zarszyn w sprawie udzielenia pożyczki długoterminowej dla 

Stowarzyszenia Społecznego – Kulturalnego Sołtysów Gminy Zarszyn, w stosunku do której 

Uchwałą XIX/4162/2014 z dnia 26 sierpnia 2014 r.  Kolegium Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Rzeszowie stwierdziło nieważność. Kolegium wskazało możliwość 

dokonania zmiany w uchwale Nr XLI/360/2014 powstałych nieprawidłowości w terminie do 

17 września 2014 r. ponieważ, podczas planowanego na dzień  

18 września 2014 r.  Kolegium RIO stwierdzi jej nieważność. Mając powyższe na uwadze, 

podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam 

Malik oznajmił, że przedmiotowy projekt uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu 
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Komisji odbytym w dniu 9 września 2014 r. Po przeprowadzonej dyskusji projekt ten został 

pozytywnie zaopiniowany. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod glosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmiany uchwały własnej Nr XLI/360/2014 Rady Gminy Zarszyn z dnia  

31 lipca 2014 r. w sprawie zmian  w uchwale budżetowej na 2014 r. Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 10.  W dziesiątym punkcie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie  zmiany uchwały 

Nr XXVII/328/2014 Rady Gminy Zarszyn z dnia 18 lutego 2014 r. w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Sanockiemu na realizację  zadania publicznego. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż Uchwała Nr XXXVII/328/2014  

z dnia 18 lutego 2014 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sanockiemu na 

realizację zadania publicznego Rada Gminy Zarszyn wyraziła wolę udzielenia pomocy 

finansowej na realizacje zadania inwestycyjnego w kwocie 100 tys. zł. W związku z ponownym 

skierowaniem przez Starostę Sanockiego prośby o zwiększenie zadeklarowanej pomocy 

finansowej o 20 tys. zł na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Rozbudowa drogi powiatowej 

Nr 2113 Pastwiska-Puławy na odcinku od km 2+444,35, do km 2+531,31 wraz z niezbędną 

infrastrukturą techniczną, budowlami i urządzeniami budowlanymi realizowana w ramach 

zadania finansowego pn. „ Rozbudowa drogi powiatowej nr 2113R Pastwiska-Puławy, 

polegająca na wykonaniu nowego mostu wraz z dojazdami w miejscowości Pastwiska na rzece 

Wisłok w km 2+488”, Wójt Gminy Zarszyn ponownie przedkłada Wysokiej Radzie do 

rozważenia możliwość zwiększenia udzielonej pomocy finansowej. Starosta Powiatu 

Sanockiego swoją prośbę argumentuje brakiem środków na zabezpieczenie wkładu własnego 

niezbędnego do wykonania inwestycji. Skarbnik Gminy zaznaczyła, iż jest to już druga prośba 

Starosty o te środki.  

 

- Przewodniczący  Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że na posiedzeniu Komisji odbytym w dniu 9 września br. w/w projekt uchwały został 

zaopiniowany negatywnie. Motywowano to tym, iż w budżecie gminy brak jest wolnych 

środków na realizację  zadań własnych , których jest wiele do pilnej ich realizacji. Na realizację 

w/w zadania z budżetu gminy wydatkowanych zostało 100 tys. zł i „ na więcej nas nie stać”. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie  zmiany uchwały Nr XXVII/328/2014 Rady Gminy Zarszyn z dnia  

18 lutego 2014 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Sanockiemu na 

realizację  zadania publicznego. Za jej podjęciem głosowało – 0 Radnych, przeciw - 10 

Radnych ,  wstrzymało się od głosu – 4 Radnych. Uchwała ta nie została zatem podjęta. 

 

Ad. 11. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zmian  w uchwale 

budżetowej na 2014 r.  

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że  projekt zmian w uchwale budżetowej na 2014 r. był analizowany na posiedzeniu 

Komisji odbytym w dniu 9 września 2014 r. Skarbnik Gminy dokładnie omówiła projekt tych 
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zmian zarówno po stronie dochodów, jak i wydatków. Przewodniczący Komisji dodał także, iż 

wnioskowano,   aby kwotę 20 tyś. zł , której  Rada nie uchwaliła dla Powiatu Sanockiego na 

realizację wyżej omawianego zadania,  przesunąć  w budżecie gminy na 2014 r. do działu 600   

rozdz. 60016 - Drogi publiczne gminne. Na zakończenie dodał, że projekt uchwały w sprawie 

zmian w uchwale budżetowej na 2014 r. zaopiniowany został pozytywnie.  

Powyższa zmiana w budżecie gminy jest autopoprawką Wójta. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2014 r. Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 12. W dalszej kolejności przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy jest pochodną  zmian w uchwale 

budżetowej na 2014 r. jak i wydanych Zarządzeń Wójta. Wieloletnia Prognoza Finansowa 

Gminy zmienia się wraz z prognozą długu i spłat zobowiązań  na lata 2014-2025. 

Powyższe zmiany omówiła Skarbnik Gminy na posiedzeniu Komisji odbytym w dniu  

9 września br. i  zostały zaopiniowane pozytywnie. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn. Uchwała 

podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Ad. 13. W trzynastym punkcie porządku obrad przystąpiono do  podjęcia uchwały w sprawie 

zaciągnięcia zobowiązania. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, że  od 1 lipca 2013 r. funkcjonuje nowy 

system gospodarowania odpadami komunalnymi. Podstawą do jego wprowadzenia jest 

znowelizowana ustawa z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminach (Dz. U. z 2012 r. poz. 391 ze zmianami). Nakłada ona na Gminę obowiązek 

zorganizowania przetargu na wybranie Wykonawcy, który będzie odbierał i zagospodarowywał 

odpady komunalne pochodzące z nieruchomości zamieszkałych, czyli w gospodarstwach 

domowych. Poprzedni przetarg ogłoszony był na odbiór odpadów na okres 1,5 roku tj. od dnia 

1 lipca 2013 r. do dnia 31 grudnia 2014 r. W związku z tym konieczne jest zorganizowanie 

nowego przetargu, a co za tym idzie - podjęcie w/w uchwały. 

Szacunkowy roczny koszt odbioru i zagospodarowania odpadów wynosi 450 000,00 zł. 

W związku z powyższym konieczne jest zabezpieczenie powyższych środków przypadających 

na rok 2015 w budżecie gminy. Wobec powyższego podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 

 

-  Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam 

Malik oznajmił, że przedmiotowy projekt uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu 
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Komisji odbytym w dniu 9 września 2014 r. Po przeprowadzonej dyskusji projekt ten został 

pozytywnie zaopiniowany. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zaciągnięcia zobowiązania. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu 

udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 14.  W czternastym  punkcie porządku obrad przystąpiono do  podjęcia uchwały w sprawie 

zaciągnięcia zobowiązania. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż projekt uchwały w sprawie 

zaciągnięcia zobowiązania  w kwocie ogółem 60 tys. zł dotyczy zadania pn. „Roboty polegające 

na wykonaniu usługi leśnej- hodowla, użytkowanie i ochrona lasu oraz pozyskiwanie i zrywka 

drewna w lesie stanowiącym własność Gminy Zarszyn, położonym w miejscowości 

Odrzechowa”. W związku z przekroczeniem wartości zadania poza rok budżetowy konieczne 

jest podjęcie w/w uchwały. Zaciągnięcie powyższego zobowiązania pozwoli na 

przeprowadzenie postepowania zgodnie z ustawą Prawo zamówień publicznych i podpisanie 

poszczególnych umów. Realizacja zadania nastąpi w 2015 r. Mając powyższe na uwadze, 

podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne.  

 

-  Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam 

Malik oznajmił, że przedmiotowy projekt uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu 

Komisji odbytym w dniu 9 września 2014 r. Po przeprowadzonej dyskusji projekt ten został 

pozytywnie zaopiniowany. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zaciągnięcia zobowiązania. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu 

udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 15. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż  postanawia się zaciągnąć  

w 2014 r. kredyt długoterminowy w kwocie 2 432 612, 81 zł (słownie dwa miliony czterysta 

trzydzieści dwa tysiące sześćset dwanaście złotych osiemdziesiąt jeden groszy)  

z przeznaczeniem na : 

1.sfinansowanie planowanego deficytu budżetu gminy w 2014 r. w kwocie 972 584 zł, 

2. spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek podlegających spłacie w 2014 r. 

     w kwocie 1 460.028, 28 zł. 

Zgodnie z uchwałą budżetową  na 2014 r. i jej ostatnimi zmianami planowane przychody 

Gminy Zarszyn z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek na rynku krajowym wynoszą 

2 432.612,81 zł. W myśl art. 89 ustawy o finansach publicznych  jednostka samorządu 

terytorialnego może zaciągać  kredyty o pożyczki oraz emitować papiery wartościowe m.in. na 

finansowanie planowanego deficytu budżetu jst oraz spłatę  wcześniej  zaciągniętych 

zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych oraz zaciągniętych  kredytów i pożyczek.  
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-  Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam 

Malik oznajmił, że przedmiotowy projekt uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu 

Komisji odbytym w dniu 9 września 2014 r. Po przeprowadzonej dyskusji projekt ten został 

pozytywnie zaopiniowany. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 16. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji Projektu  

i złożenia wniosku o jego dofinansowanie ze środków Mechanizmu Finansowego 

Europejskiego Obszaru Gospodarczego oraz w sprawie zabezpieczenia środków, niezbędnych 

na realizację Projektu. 

 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż  istnieje potrzeba uzyskania zgody 

Rady Gminy na przystąpienie do realizacji Projektu i złożenie wniosku o jego dofinansowanie 

ze środków Mechanizmu Finansowego Europejskiego Obszaru Gospodarczego oraz w sprawie 

zabezpieczenia  środków, niezbędnych na realizację Projektu. Projekt ten obejmie 

termomodernizację  budynku Urzędu Gminy w Zarszynie, Szkoły Podstawowej  

w Odrzechowej, Szkoły Podstawowej w Jaćmierzu, Szkoły Podstawowej  

w Nowosielcach oraz Szkoły Podstawowej w Pielni , w przypadku jego umieszczenie na liście 

rankingowej i otrzymania decyzji  o przyznaniu dofinansowania.  

 

-   Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam 

Malik oznajmił, że przedmiotowy projekt uchwały był  analizowany  na posiedzeniu Komisji 

odbytym w dniu 9 września 2014 r. Po przeprowadzonej dyskusji projekt ten został pozytywnie 

zaopiniowany.  Następnie Przewodniczący Komisji  poinformował  o tym, 

iż w trakcie posiedzenia zastanawiano się,  czy zgłoszony między innymi  do przeprowadzenia  

termomodernizacji  budynek  Urzędu Gminy w Zarszynie może  zostać pozytywnie  

zakwalifikowany,  skoro  nazwa Projektu brzmi „ Termomodernizacja budynków oświaty  

i sportu w Gminie Zarszyn z zastosowaniem odnawialnych źródeł energii”. 

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej powiedział, że w pierwszym składnym do Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska wniosku o środki na termomodernizację obiektów 

komunalnych było ujętych 11 budynków.  Do tego projektu można było wskazać  budynki 

domów  ludowych,  domów strażaka, szkół itp. Wniosek ten jednak nie uzyskał pozytywnej 

akceptacji. W składnym obecnie  wniosku do Mechanizmu Finansowego Europejskiego 

Obszaru Gospodarczego można ująć jedynie budynki szkół, urzędu gminy,  nie kwalifikują 

się natomiast obiekty domów ludowych. Bowiem regulamin składnia  wniosku dokładnie 

określa bowiem  budynki, które mogą być ujęte w tym Projekcie.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji Projektu i złożenie wniosku o jego 

dofinansowanie ze środków Mechanizmu Finansowego Europejskiego Obszaru 

Gospodarczego  oraz w sprawie zabezpieczenia środków, niezbędnych na realizację Projektu. 

Uchwała podjęta została jednomyślnie.  W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu.  
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Ad. 17. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył  dyskusję nad projektem 

uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie  nieruchomości na rzecz Gminy 

Zarszyn. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały z uzasadnieniem, iż mieszkanki Posady Zarszyńskiej -

współwłaścicielki działki nr 421 o pow. 0,0083 ha położonej w miejscowości Posada 

Zarszyńska wystąpiły do Wójta Gminy Zarszyn z wnioskiem o nieodpłatne przyjęcie w/w 

nieruchomości.   Jednocześnie wskazały we wniosku cel przekazania działki, mianowicie - 

poprawa komunikacji na drodze wewnętrznej Gminy Zarszyn- ul.  Zagumna. Koszty notarialne 

poniesie Gmina Zarszyn. Wójt w swym uzasadnieniu do projektu uchwały stwierdził, że  cel 

ten uznaje za właściwy , dlatego i podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 

 

-  Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam 

Malik oznajmił, że przedmiotowy projekt uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu 

Komisji odbytym w dniu 9 września 2014 r. Po przeprowadzonej dyskusji projekt ten został 

pozytywnie zaopiniowany. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie  nieruchomości na rzecz Gminy Zarszyn. 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 18. W osiemnastym punkcie porządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność 

Gminy Zarszyn. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż do Urzędu Gminy Zarszyn wpłynął 

wniosek w sprawie zakupu części działki nr 988/1 o pow. około 0,80 ha w Pielni . Przedmiotowa 

działka  jest niezabudowana. Posiada dostęp do drogi publicznej. W Studium Uwarunkowań 

oznaczona jest kolorem białym – tereny mało korzystne dla rolnictwa. Opinia zebrania 

wiejskiego wsi Pielnia w sprawie zbycia przedmiotowej nieruchomości jest pozytywna. 

Dokonano podziału przedmiotowej nieruchomości na 988/5  o pow. 0, 7262 ha i 988/6  

o pow.  2,13 ha.   

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9  do wyłącznej właściwości rady gminy należy podejmowanie    

uchwał w sprawach majątkowych gminy, przekraczających zakres zwykłego zarządu. Zgodnie 

z  §5  uchwały Rady Gminy Zarszyn Nr XIV/100/2008 z dnia 28 marca 2008 r.   

w sprawie określenia zasad nabywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Zarszyn oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata   podjęcie 

niniejszej uchwały jest zasadne.  

 

-  Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że przedmiotowy projekt uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji 

odbytym w dniu 9 września 2014 r.  W trakcie przeprowadzonej dyskusji członkowie Komisji 

stwierdzili,  iż sprzedaż przedmiotowej  działki przyczyni się do poprawy efektu wizualnego  

miejscowości Pielnia  i wyrazili pozytywną opinię w kwestii sprzedaży tej działki głosując 

 9 głosami „za”. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 
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Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu nieruchomości gruntowej, 

stanowiącej własność Gminy Zarszyn. Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu 

udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 19. W dalszej kolejności przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej 

własność Gminy Zarszyn położonej w miejscowości Pielnia.  

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, iż  mieszkaniec Pielni  zwrócił się 

wnioskiem o sprzedaż części działki nr ewid. 986/1 ( po podziale działka nr 986/3 ) o pow. 

0,0454 ha położonej w obrębie Pielnia, gm. Zarszyn. W związku z tym , że przedmiotowa 

nieruchomość przylega bezpośrednio do działki nr 986/2 w obrębie Pielnia będącej własnością 

kupującego    oraz ze względu na fakt, że działka nie może być przedmiotem sprzedaży jako 

odrębna nieruchomość ze względu na konfigurację  i ukształtowanie terenu, sprzedaż 

nieruchomości w drodze bezprzetargowej znajduje uzasadnienie.    

W związku z powyższym proponuje się podjęcie uchwały wyrażającej zgodę na przedmiotową 

sprzedaż.  

 

-  Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam 

Malik oznajmił, że przedmiotowy projekt uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu 

Komisji odbytym w dniu 9 września 2014 r. Po przeprowadzonej dyskusji projekt ten został 

pozytywnie zaopiniowany. 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie  wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej stanowiącej własność Gminy Zarszyn położonej w miejscowości Pielnia. 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 20. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję  nad  projektem 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości 

gruntowych  niezabudowanych  stanowiących  własność Gminy Zarszyn położonych  

w miejscowości Zarszyn. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem informującym, że Pan Ryszard 

Łożański  zwrócił się wnioskiem o sprzedaż  działek nr ewid. 1400 i 1404 o pow. 0,3354 ha  

położonych  w obrębie Zarszyn, gm. Zarszyn. Przedmiotowe działki stanowią drogi 

wewnętrzne Gminy Zarszyn, położone są wewnątrz kompleksu o pow. ogólnej 16,5534 ha, 

użytkowane są rolniczo. W związku   z tym , że przedmiotowe nieruchomości przylegają  

bezpośrednio do działek nr 1399, 1403,  1405 i 1401  

w obrębie Zarszyn będących  własnością Państwa Łożańskich  oraz   ze względu na fakt, że 

działki nie mogą  być przedmiotem sprzedaży jako odrębne nieruchomości ze względu na 

położenie,  sprzedaż nieruchomości   w drodze bezprzetargowej znajduje uzasadnienie.   

Sprzedaż  działek Gminy Zarszyn poprawi warunki zagospodarowania nieruchomości 

przyległych Pana Łożańskiego. 

W związku z powyższym proponuje się podjęcie uchwały wyrażającej zgodę na przedmiotową 

sprzedaż.  
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-  Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam 

Malik oznajmił, że przedmiotowy projekt uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu 

Komisji odbytym w dniu 9 września 2014 r. Po przeprowadzonej dyskusji projekt ten został 

pozytywnie zaopiniowany. 

 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie wyrażenia  zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowych  

niezabudowanych  stanowiących  własność Gminy Zarszyn położonych w miejscowości 

Zarszyn Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad.21. W dwudziestym pierwszym  punkcie porządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwały 

w sprawie  nadania nazw ulicom w miejscowości Długie. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z  uzasadnieniem, że na mocy art. 18 ust. 2 pkt 

13 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym nadawanie nazw  ulic i placów  

będących drogami publicznymi lub nazw dróg wewnętrznych należy do uprawnień  rady.   

W przypadku nadania nazw ulicom w miejscowości Długie  prace związane  z przygotowaniem 

projektu uchwały  dokonywane są równolegle z pracami związanymi  z usystematyzowaniem  

numeracji porządkowej nieruchomości. Nadanie nazw ulicom pozwoli w przyszłości na 

uniknięcie ponownej zmiany numeracji porządkowej nieruchomości w związku z rozwojem 

terenów budowlanych. Nazwy ulic w miejscowości Długie zostały zaproponowane przez jej 

mieszkańców. Dotyczą dróg publicznych  i wewnętrznych stanowiących własność Gminy 

Zarszyn, Skarbu Państwa w zarządzie Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad oraz 

Powiatu Sanockiego w zarządzie Powiatowego Zarządu Dróg w Sanoku. 

 Uporządkowanie numeracji porządkowej nieruchomości jest wymogiem ustawowym 

przewidzianym w ustawie z dnia 17 maja 1989 r. - Prawo geodezyjne i kartograficzne ( Dz. U.            

z 2010 r. Nr 193, poz. 1287 z póź. zm. ). 

 Dla nadania nazw ulic nie jest przewidziany ustawowo tryb konsultacji społecznych. 

Podjęcie uchwały w sprawie nazw ulic należy do wyłącznej właściwości rady gminy,  

a wyniki przeprowadzonych w powyższej sprawie konsultacji nie mają charakteru wiążącego, 

a jedynie opiniotwórczy.     

 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej  Pan Wojciech Niemiec oznajmił, że na 

posiedzeniu Komisji odbytym w dniu 8 września br. członkowie Komisji pozytywnie 

zaopiniowali przedłożony projekt uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości 

Długie, który został  ponownie przyjęty uchwałą zebrania wiejskiego Przypomniał,  

że w czerwcu br. w/w projekt uchwały został  ściągnięty z porządku obrad sesji, ponieważ  do 

przyjętych  przez zebranie wiejskie w Długiem propozycji nazw ulic mieszkańcy dwóch ulic 

złożyli odwołania. W związku z powyższym  wnioskowano, aby  propozycje nazw ulic w tej 

miejscowości ponownie poddać pod obrady zebrania wiejskiego. 

 

Innych głosów w  dyskusji nie zabierano. 

 



15 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowości Długie. Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 22. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 

Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał pismo Sołtysa 

Posady Jaćmierskiej dotyczące prośby o skierowanie i rozpatrzenie przez Komisję Statutową  

zmian w Statucie Sołectwa Posada Jaćmierska. Zmiana ta dotyczyłaby rozdz. III§ 24 pkt. 1. 

celem pomniejszenia  liczby mieszkańców uczestniczących w zebraniu wiejskim uprawnionych 

do głosowania z ( 31 do 20). Motywując wniosek tym, iż obecna sytuacja niskiego 

zainteresowania mieszkańców sprawami społecznymi , stwarza podstawę do w/w zmian  

w Statucie Sołectwa Posad Jaćmierska. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zaznaczył, że odczytując to  pismo skierował je 

również do innych sołtysów sugerując, aby w przypadku wystąpienia w pozostałych  

sołectwach podobnej sytuacji zgłosić potrzeby w zakresie dokonania zmian w statutach 

sołeckich. Wówczas zostanie powołana Komisja Statutowa, która szerzej zajmie się tym 

tematem, nie tylko w odniesieniu  do tej   jednej miejscowości.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że Zarządzeniem Nr 560 z dnia  

27 sierpnia 2014 r. Wójt przedłożył sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Zarszyn  

za I półrocze 2014 r. sugerując, by ewentualnie włączyć je do pracy Komisji Finansów 

Budownictwa i Gospodarki Komunalnej.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, także o obowiązku składania przez Radnych  

w nieprzekraczalnym terminie do 21 września 2014 r. dwóch oryginalnych podpisanych 

oświadczeń majątkowych radnego - składanych na dwa miesiące przed upływem kadencji 

2010 - 2014.  

 

- Radny Stanisław Burczyk w imieniu własnym i Radnej Anny Szajna złożył słowa 

podziękowania Wójtowi  i  Radnym  za przyznanie środków na remont dróg  gminnych  

w miejscowości Nowosielce i budowę ogrodzenia przy Szkole Podstawowej  w Nowosielcach. 

Ponadto Radny Burczyk odniósł się  do w/w pisma Sołtysa Posady Jaćmierskiej mówiąc, iż nie 

zgadza się z propozycją obniżenia liczby uczestników zebrania wiejskiego uprawnionych do 

głosowania, bo „jakaś demokracja w tej miejscowości powinna  być” i trzeba czynić starania, 

aby frekwencja na tych zebraniach była większa. Następnie dodał, ażeby nie było tak, że 

podejmuje się decyzje ważne dla mieszkańców „garstką” ludzi, a potem są o wszystko 

pretensje. O czymś społeczeństwo też musi decydować,  a nie 20 osób na liczbę  ponad 500 

mieszkańców.  

 

- Pan  Zbigniew Mazur  - Sołtys Posady Jaćmierskiej podziękował Wójtowi i Radnym za 

przeznaczenie w budżecie gminy  środków na  wykonanie remontu sanitariatów w budynku 

Domu Strażaka w Posadzie Jaćmierskiej. 

 

- Pan Franciszek Gajewski -  Sołtys Zarszyna  w imieniu mieszkańców ulicy Spokojnej  

w Zarszynie podziękował za wyasfaltowanie drogi, o remont której zabiegano od wielu lat.  

W kwestii uczestnictwa mieszkańców w zebraniach wiejskich sołtys zauważył, że „  im więcej 

we wsi zrobione, tym mniej ludzi  przychodzi  na zebrania wiejskie”. 
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- Radny Jerzy Stączek wnioskował o przeznaczenie w budżecie  gminy środków na pilne  

oczyszczenie przydrożnego rowu biegnącego wzdłuż drogi gminnej nr 645 w Jaćmierzu 

Przedmieście.  

 

- Radny Krzysztof Bałut poprosił Pana Wójta o udzielenie informacji, czy  na terenie  Gminy 

nadal planowana jest budowa farm wiatrakowych. Czy obecnie prowadzone jest w tej sprawie 

jakieś postępowanie administracyjne.  

Ponadto wnioskował o remont drogi na ulicy Leśnej w Posadzie Zarszyńskiej. 

 

- Radna Anna Szajna zgłosiła potrzebę  ujęcia w przyszłorocznym budżecie środków 

niezbędnych  do odbudowy  drogi gminnej k. p. Kulikowskich w Nowosielcach. O poprawę 

stanu nawierzchni tej  drogi wyłożonej płytami , Radna wnioskowała już kilkakrotnie.  

sugerując  potrzebę zmiany rodzaju nawierzchni tej drogi. Wnioskowała także  

o wyremontowanie  „łącznika” od nowego cmentarza do drogi gminnej  

w Nowosielcach. 

 

- Radna Krystyna Trygar zwróciła się z prośbą o odpowiedź na pytanie stawiane przez   

mieszkańców  Posady Zarszyńskiej  czy  dwie „dróżki” dla których w 2014 r. opracowywane 

są projekty techniczne przebudowy, będą w tym roku zrealizowane.  

 

- Radny Jan Orybkiewicz podziękował Radnym i Wójtowi za przyznane środki na wykonanie 

bieżącego remontu dróg - łączników na terenie Pielni.  

 

- Radny Adam Malik zwrócił się z zapytaniem do Radnej Rady Powiatu, czy w składnym  przez 

Powiat Sanocki wniosku do „Narodowego Programu przebudowy dróg lokalnych –Etap II 

Bezpieczeństwo-Dostępność – Rozwój” o  remont drogi  powiatowej Zarszyn- Odrzechowa 

będzie aplikowana jeszcze  inna droga powiatowa. 

Radny zapytał także,  na jakim etapie  są przygotowania do  planowanej budowy strzelnicy 

myśliwskiej na gruntach w Posadzie Zarszyńskiej.  

 

 

- Radny Janusz Dębski zapytał jaki jest obecny etap prac przy budowie punktu selektywnej 

zbiorki odpadów komunalnych na terenie ZGK w Zarszynie. 

Następnie  odniósł się  do sprawozdania Wójta z wykonania budżetu Gminy Zarszyn za 

I półrocze 2014 r. pytając,  ile w ogólnej kwocie 1 077.966,03 zł  zaległości należności wynoszą 

zaległości z tytułu opłat za odpady komunalne. 

Radny Dębski wyraził stanowisko mówiąc, iż jest przeciwny pomniejszaniu liczby 

mieszkańców uczestniczących w zebraniach wiejskich. Sytuacja ta spowodowałaby, że ważne  

dla mieszkańców decyzje podejmowane byłyby przez  niewielką ilość mieszkańców.  

 

 

Ad. 23. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili: 

 

- Radna Rady Powiatu Sanockiego Pani Grażyna Borek odpowiedziała Radnemu Adamowi 

Malikowi, że  składany w terminie do 30 września br. wniosek do „Narodowego Programu 

przebudowy dróg lokalnych –Etap II Bezpieczeństwo-Dostępność – Rozwój” dotyczyć będzie 

jednej przebudowywanej  drogi powiatowej Zarszyn – Odrzechowa i wyraziła nadzieję,  że ten 

wniosek ma szansę  powodzenia.  

 

Pan Bogusław Rakoczy Kierownik Referatu GKP UG Zarszyn odpowiedział: 
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- Radnemu Januszowi Dębskiemu, że budowa punktu selektywnej zbiórki odpadów 

komunalnych jest na etapie końcowego przygotowywania dokumentacji niezbędnej do jego 

budowy, 

- Radnej Krystynie Trygar,  iż w miarę  posiadania wolnych środków w budżecie gminy zostanie 

przeprowadzony remont  niedużych odcinków dwóch dróg gminnych na Posadzie Zarszyńskiej 

wnioskowanych przez Radną. 

 

- Radnej Annie Szajna, iż potrzeba remontu  drogi – łącznika  k. cmentarza  w Nowosielcach 

jest znana  i w miarę posiadania wolnych środków w budżecie  droga ta będzie remontowana.. 

 

- Radnemu Krzysztofowi Bałutowi , że obecnie trwa żwirowanie dróg wewnętrznych 

i nawierzchnia drogi Leśnej  w Posadzie Zarszyńskiej  jest planowana do odbudowy.. 

Odnośnie planu budowy farm wiatrakowych Kierownik Rakoczy wyjaśnił, że inwestor 

planujący budowę wiatraków w Jaćmierzu w okresie od 2 lat,  od kiedy złożył  zapytanie  

o zakres raportu  o oddziaływaniu na środowisko  nie zgłasza się do  Urzędu Gminy  

w Zarszynie. Dodał także, iż obecnie w tej sprawie i nie jest prowadzone żadne postępowanie 

administracyjne, a sprawa jest zawieszona do czasu przedłożenia przez wnioskodawcę 

wskazanego wcześniej raportu o oddziaływaniu przedsięwzięcia na środowisko.   

 

- Radnemu Jerzemu Stączkowi wyjaśnił, że koszt renowacji przydrożnego rowu w Jaćmierzu 

Przedmieście stanowi  kwotę ok. 4.500 zł, i być może uda się ten rów odczyścić. 

 

- Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek odpowiedziała Radnemu Januszowi Dębskiemu, 

że  w ogólnej kwocie zaległości należności - zaległości z tytułu opłat za odpady komunalne 

stanowią  kwotę 35 433, 61 zł. 

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej  na wstępie podziękował za złożone podziękowania od 

Radnych za wykonane  remonty dróg czy inne remonty. Następnie powiedział, że te słowa 

podziękowania należą  się wszystkim i zaznaczył, że to jest przykład, że przy dobrym 

współdziałaniu można wiele osiągnąć. W  działaniach na rzecz poprawy stanu dróg nie ma 

niczyjej złej woli, jedyną barierą może być brak wolnych środków na zrealizowanie wszystkich 

zadań. 

- Następnie Wójt wyjaśnił obecne  możliwości składania na 2015 r. wniosków o środki na 

remont dróg do „Narodowego Programu przebudowy dróg lokalnych –Etap II Bezpieczeństwo 

– Dostępność – Rozwój”. 

- W poruszonej kwestii  dotyczącej planowanej na terenie gminy budowy siłowni wiatrowych   

- Wójt powiedział, że Inwestor który planował ich  budowę  w Odrzechowej definitywnie z tej 

inwestycji zrezygnował. Natomiast Inwestor , który zamierzał budować wiatraki w Jaćmierzu 

prawdopodobnie też z tej inwestycji zrezygnował, bowiem Regionalna Dyrekcja Ochrony 

Środowiska w Rzeszowie przedstawiła Inwestorowi pewne  zalecenia   do wykonania.  

Od dwóch lat inwestor nie nawiązał kontaktów roboczych w tej sprawie z Urzędem Gminy  

w Zarszynie . W tym stanie rzeczy można uznać, że zrezygnował z tej inwestycji choć oficjalnie 

pisma w tej sprawie  nie złożył. Na chwilę obecną  nie ma wiatraków i nikt nowy w tej sprawie  

nie wnosił zapytań czy podań. 

Następnie Wójt dodał także, że pojawił się Inwestor zainteresowany  budową biogazowni na 

terenie naszej gminy. Natomiast nie pojawił się żaden nowy inwestor chętny  do budowy 

siłowni wiatrowych.  Wójt dodał także, iż  Stowarzyszenie „Nasze dobro” z Jaćmierza pomimo 

wstrzymania biegu sprawy przesyła pisma do różnych instytucji, które następnie odsyłane  są 

do   prokuratury, zaś Wójt zmuszony jest  tłumaczyć się z czegoś czego nie ma. 
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- Radnemu Adamowi Malikowi Wójt odpowiedział w kwestii planowanej budowy strzelnicy 

myśliwskiej, że wcześniej RDOŚ w Rzeszowie „blokowała”  tę inwestycję natomiast teraz  jest 

już zgoda na tę inwestycję, a dalsze podejmowane działania należą do Inwestora. 

 

Ad. 24.  Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 

podziękował wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając , że  program 

sesji został w pełni zrealizowany. Ogłosił czterdziestą drugą sesję Rady Gminy Zarszyn  

w bieżącej kadencji 2010-2014  za zamkniętą.  

             

 

Protokołowała:         Przewodniczący 

Irena Kasza        Rady Gminy Zarszyn 

        mgr Janusz Konieczny 

       

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


